
Impressie van de ALV van het Bridgedistrict Leiden 

Op zaterdag 9 maart werd de jaarlijkse Algemene Ledenvergadering van 
het  bridgedistrict  Leiden  gehouden.  Het  ging  deze  keer  over  nieuwe 
activiteiten van het district. 
Het  districtsbestuur  heeft  twee nieuwe functionarissen benoemd en  één 
functionaris herbenoemd.
Henk  Wijzenbroek,  oud-voorzitter  en  oud-WL  van  BC Bodegraven,  is 
benoemd als clubadviseur voor de bridgeclubs binnen het district. Zijn taak 
is om zoveel mogelijk de bridgeclubs met raad en daad terzijde te staan bij 
het oplossen van problemen van allerlei aard waar de clubs allemaal in de 
praktijk  mee  te  maken  hebben,  zoals  teruggang  in  ledenaantal, 
ledenwerving,  publiciteit,  stimulering  van  wedstrijdbridge,  bevordering 
van kadervorming,  beleidsplanning, sociale cohesie, werving vrijwilligers, 
etc. De clubadviseur is er voor om de kennis op de plek te krijgen, waar  
die kennis nodig is. Externe competities worden gestimuleerd, omdat dit 
wedstrijdspelers aantrekt naar de club. Vorming van kader blijkt hierdoor 
te worden bevorderd.
Marcel  Felix  uit  Noordwijk  is  benoemd  als  onderwijsadviseur  voor  de 
bridgeclubs  binnen  het  district.  Het  is  de  bedoeling  dat  de 
onderwijsadviseur alle onderwijsactiviteiten, die voor de bridgesport nodig 
zijn, gaat coördineren: van bridgelessen voor beginners en gevorderden tot 
cursussen voor het wedstrijdkader van de bridgeclubs. Er is behoefte aan 
een oefen-structuur waarbij de stap tussen leren bridgen en doorstromen 
naar een reguliere club wordt vergemakkelijkt. 
Joop Wijs, voormalig Districtjeugdcommissaris, is voor een beperkte tijd 
herbenoemd als Contactpersoon Jeugdbridge in het district. De NBB heeft 
als  prioriteit  voor  ledenwerving  de  aandacht  echter  gefocust  op  de  40+ 

doelgroep met een hoofdaccent op het recreatiebridge. Daarnaast moeten 
jonge  bridgers  doorstromen  naar  volwassenenbridge.  Er  is  echter  een 
onderbreking  tussen  het  basisonderwijs  (jeugd-  en  minibridge)  en  het 
middelbaar onderwijs. 
Joop Wisse
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Seizoen 2013/14

Ik hoor  u denken:  “Dit  seizoen is  toch nog lang niet  ten einde”,  maar 
wellicht bent u al met  vakantie als de laatste Breinland van het seizoen 
verschijnt. Vandaar nu al de oproep om tijdig aan te geven als u met een 
ander gaat spelen in het volgend seizoen of dat u er de eerste bridgeavond 
niet  bij  bent.  Traditioneel  starten  we  gewoon  de  eerste  dinsdag  en 
donderdag in september. We rekenen er dus op dat u, zonder tegenbericht, 
er in de  huidige paarsamenstelling zult zijn op dinsdag 3 en/of donderdag 
5 september! 

Uitslag viertallencompetitie

A-lijn B-lijn
Team Totaal MP Team Totaal MP
Theo 108 172 Judith 129 97
Ton 104 150 Leen 101 85
Maja 100 129 Anne 98 73
Frits 99 108 Corrie 94 60
Hans 97 86 Gerard 91 48
Mary-Liz 95 65 Hermy 85 36
Alie 89 43 Wim 85 24
Irene 88 22 Frans 84 12
Leo 80 Matty 82
Eise 76 Anneke 79
Ge 74 Marja 75
Joop 69 Tineke 75
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Seniorenbridge

Een  jaar  of  vijf  geleden  mocht  je  als  55+'er  meedoen  met  het 
seniorenbridge.   Maar  vanwege  de  vergrijzing  binnen  de  bridgewereld 
werd deze grens, analoog aan de pensioengerechtigde leeftijd, telkens een 
jaar verhoogd. Nu moet je in het speeljaar tenminste 60 zijn of worden.
Omdat  ik  dit  jaar  deze  mijlpaal  ga  bereiken  (Willem  is  véél  ouder) 
mochten we voor het eerst meedoen en dat hebben we dus gedaan.
Voor het district was het ook weer lang geleden dat er een voorronde werd 
georganiseerd.  Voor  de DKL Cees Varkevisser  was het  de  vraag of  er 
genoeg belangstelling zou zijn.
Er bleken inderdaad 31 paren bereid om een hele zondag te komen bridgen 
in de LBC clubgebouw, onder hen een aantal clubgenoten.
Wij bereikten een 7e plek op één streepje gevolgd door Ine Cancrinus en 
Hans Reijngoud. Teun Boer met partner kon een slechte eerste zitting nog 
redelijk  goedmaken  in  de  tweede  zitting  (14e)  en  Jaap  Huls  en  Joop 
Kortselius haalden bijna de 50%.
Dus  niemand  verdiende  een  rechtstreekse  plaatsing  voor  de  finale  in 
Utrecht, want dat was alleen voor de 1e plek weggelegd. De halve finale in 
Utrecht kent een open inschrijving. De nummer 2 van het district mag er 
“gratis” heen. 
Waarschijnlijk gaan we volgend jaar weer meedoen met  deze wedstrijd 
met veel 'oude' bekenden, ook vanwege de prima organisatie.
We hopen dan nog meer clubgenoten tegen te komen.
Ferry van Huut
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Een bijzonder spel

Breinland is altijd blij met leuke en/of bijzondere spellen. Een clubgenoot 
bracht  het  volgende  praktijkgeval.  Ja,  jullie  tellen  het  goed 27  punten! 
Alleen sneu om na een 2Kl opening gewoon twee down te gaan in 6 Sch. 
Ik  probeerde  met  mijn  partner  of  ik  met  de  Oosthand  en  hij  met  de 
Westhand in het onverliesbare 6Ha zou kunnen eindigen, helaas lukte dat 
ook niet (6SA).
Communicatie  is  in  het  bieden  soms  even  lastig  als  de  communicatie 
tussen de onderstaande OW-handen!
Noord ♠ Tx West gever / Allen

♥ Axx
♦ xxx
♣ Txxxx

West Oost 
♠AHVB87 ♠ -
♥H ♥ VBT9xxxxx
♦AV ♦ BTx
♣AHBx ♣ x
 
Zuid ♠ 9xxxx

♥ -
♦ Hxxxx
♣ Vxx

Het bieden gin in beide gevallen ongeveer hetzelfde:
West Oost
2Kl 2Ha
2Sch 3Ha
4SA 5Kl
6SA pas

Als Oost gever was geweest, was het wellicht veel simpeler gegaan.
4Ha

4SA 5Kl (0 van de 5 azen, jee dat is een luizig troefbezit,
het zullen er wel heel veel zijn)

6Ha
Want je komt nu niet in de verleiding om in 6SA of 6Sch te gaan zitten.
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Impressie van een bestuursvergadering
Woensdag 6 maart waren we als bestuur bijeen in huize Wichern. Hierbij 
een korte impressie. We hadden een speciale gast: Henk Wijzenbroek die 
vanuit  het  district  de  clubs  kan  ondersteunen.  Met  een  mooie  titel: 
clubadviseur.  We  hebben  het  reilen  en  zeilen  van  Rijnland  besproken. 
Onder andere aan de hand van ons beleidsplan voor de komende jaren. We 
kwamen tot de conclusie dat het verhogen van het bridgeniveau speerpunt 
zou moeten zijn. Allereerst om aantrekkelijk te blijven en vervolgens ook 
als een basis voor het technisch kader. Dit kan door het organiseren van 
allerlei bridgeactiviteiten (of meer  meedoen aan externe competities) en 
het geven van cursussen. Ook kan gedacht worden aan externe wedstrijden 
tussen  twee  of  drie  verenigingen,  dus  in  een  kleiner  verband  en  van 
ongeveer  gelijke  sterkte.  Een  goede  oefening  en  een  opstapje  naar  de 
viertallen van het district.
Andere onderwerpen waren de financiën, het vastleggen van een uniforme 
werkwijze van en voor de wedstrijdleiders en het beschikbaar stellen van 
de spelverdelingen (door invoer op de bridgemates of  door de mogelijke 
aanschaf  van  een  schudmachine).  We  besloten  de  leden  te  polsen  (zie 
elders in deze Breinland). Al met al een prima vergadering en vóór het 
begin van het volgend seizoen komen we weer bijeen. 
Ferry van Huut

(Externe) bridgeactiviteiten 2013-14
Elders  in  deze  Breinland  kunt  u  iets  lezen  over  het  beleidsplan  van 
Rijnland. Speerpunt in het beleid is het verhogen van het bridgeniveau. Dat 
kan door het aanbieden van cursussen. We gaan dan ook het komende jaar  
weer bijspijkercursussen en masterclasses organiseren.
Ook  het  frequenter  meedoen  aan  externe  bridgeactiviteiten  zal  het 
algemene niveau doen verbeteren. Daar leer je nu eenmaal meer van.
Net  zoals  in  het  lopende  seizoen  zullen  we  de  sterkste  paren  gaan 
afvaardigen  naar  het  Interbollentoernooi  en  naar  een  toernooi  ter 
gelegenheid van het  jubileum van het district.
Ook  leeft  in  het  district  het  idee  om  viertallenwedstrijden  te  gaan 
organiseren  voor  spelers  die  de  'normale'  viertallenwedstrijden  te  sterk 
vinden en wellicht de competitie te lang.
We zullen de paren die hier mogelijk interesse in hebben, gaan benaderen.
Als het niet vanuit het district komt, zullen we eventueel zelf  een paar 
wedstrijdjes organiseren.
Ferry van Huut (uw competitieleider extern)
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Nieuw redactielid in volgend seizoen

Een oude wens van Breinland was de versterking van de redactie met name 
vanuit de donderdagavond. We kunnen met veel plezier aankondigen dat 
Gerty van den Nouland, na een jaar niet-spelend lid geweest te zijn, weer 
gaat  bridgen  en  wel  op  de  donderdagavond  en  tevens  toetreedt  tot  de 
redactie.
Om meteen  goed  te  beginnen  met  een  nieuwe  rubriek:  Tafelmanieren. 
Hieronder al haar eerste stukje.

Tafelmanieren  

Vraagstelling tijdens het bieden en spelen
Het  is  toegestaan de tegenstanders te vragen wat hun bieding betekent. 
Ook kan je vragen naar de betekenis van de uitkomst  of  een door hen 
gegeven signaal. Je mag pas vragen als je aan de beurt bent om te bieden. 
De wijze waarop de vraag gesteld wordt, is belangrijk. Het is de bedoeling 
nooit in je vraag al een antwoord te suggereren. Regelmatig hoor je aan de 
bridgetafel: “Is dit een voorbereidende Klaver voor beide hoge kleuren?” 
of “is dit een Multi?”
De vraag behoort te zijn: “wat betekent de 1Kl opening, de 2Rui opening 
of wat betekent die bijgespeelde kaart?”
Kortom: vragen mag, maar er zijn wel regels.
Gerty van den Nouland   

Arbitrage!

Meestal word ik aan tafel geroepen voor het oplossen van een verzaking en 
dat geeft eigenlijk nooit aanleiding tot discussie. Laatst ontstond er wel 
discussie over een veel simpelere zaak: moet 2Rui 'inverted minor' worden 
gealerteerd? Nee dat  hoeft  niet.  De  regel  is  dat  biedingen die  de kleur 
beloven die geboden wordt (en dus de bereidheid om die kleur te gaan 
spelen) en niet óók bijvoorbeeld een andere kleur, hoeven niet gealerteerd 
te worden. 'Inverted minor' is een 2Rui bod volgend op een 1Rui opening 
en  belooft  minimaal  een  5  kaart  en  minimaal  een  punt  of  10.  Dat  het 
sterker  is  dan  je  zou  verwachten,  maakt  het  nog  niet  alerteerplichtig. 
Toevallig staat het ook nog als voorbeeld genoemd in de alerteerregeling. 
Makkelijk  voor  uw arbiter  om te  onthouden  dus.  Niet  dat  het  minder 
discussie opleverde!
Ferry van Huut 3



Biddingboxes en het voorkomen van ongeoorloofde 
informatie 

Te lang denken
Het misschien meest beruchte voorbeeld van het geven van Ongeoorloofde 
Informatie (O.I.) is wanneer een speler duidelijk langer nadenkt dan 
gebruikelijk om vervolgens… te passen! In zulke gevallen weet iedereen 
dat er iets aan de hand is: met een slechte hand zou je gewoon passen en 
dus heeft die speler wel het een en ander maar kan niet het juiste bod 
bedenken. Wanneer je een bod doet kan de tegenstander je tenminste 
doubleren maar met passen loop je dat risico niet; zo’n handelwijze zou 
dus risicoloos zijn en daarom is het Ongeoorloofd.
Niet alleen mag je geen O.I. geven, je partner mag het vooral ook niet 
gebruiken. Een voorbeeld: Zuid opent 1Ha, West denkt nogal lang na en… 
past; Noord biedt vervolgens 2Ha en nu is Oost: die heeft wel een aardig 
spel maar veel te weinig om er nu in te komen; maar!, hij heeft zijn partner 
zien nadenken (die heeft dus iets!) en nu durft Oost ineens wel te bieden. 
Iedereeen voelt aan dat dat geen zuivere koffie is: West twijfelt en past en 
trekt daarmee Oost over de streep.

Te kort denken
Een vergelijkbare overtreding is mogelijk wanneer een speler het STOP-
kaartje neerlegt en een sprongbod doet; de regels eisen nu dat de linker 
tegenstander 6 à 8 seconden pauzeert voordat hij een bieding doet. 
Waarom? Omdat het bieden na een sprongbod best lastig kan zijn als je 
wat punten hebt en je geen onderscheid mag maken tussen passen mét en 
passen zónder punten. Het niet pauzeren na een sprongbod is daarom ook 
een O.I..

Plukken
Ook komt het voor dat een speler in de biddingbox zit te rommelen, er een 
biedkaartje uitpakt om dat meteen weer terug te zetten (het zogenaamde 
‘plukken’) of met zijn of haar gezichtsuitdrukking laat zien dat hij/zij een 
probleem heeft. Kan allemaal een O.I. zijn. Probeer het te vermijden en als 
het al gebeurt dan mag je er als partner geen gebruik van maken.

Willem van Schie
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Eigen spellen evalueren?

Hoe lagen de kaarten ook alweer op spel 12?
Wat hadden we eigenlijk beter kunnen doen op spel 14?
Dat zijn vragen die soms lastig zijn te beantwoorden zonder 
spelverdelingen.
Bij de Ruitenboer en ook bij enkele recente ladderwedstrijden zijn na 
afloop de spelverdelingen bekend gemaakt, dus jullie weten waar het om 
gaat. Een aantal clubs in onze omgeving doen dat op alle 
competitieavonden. Hierbij wordt gebruik gemaakt van een 
schud/dupliceermachine. Naast het uitreiken van de spelverdelingen op de 
avond zelf worden ze ook op internet gezet.

Het grote voordeel van het beschikbaar stellen van de spelverdelingen is, 
dat je nog eens kunt nakijken wat er fout is gegaan (uiteraard het liefst 
samen met je partner). Daarmee is het spelpeil zonder meer omhoog te 
krijgen.

Naast het invoeren van een schud/dupliceermachine is het ook mogelijk de 
spelverdelingen in te voeren in de Bridgemates, zodat we de 
spelverdelingen op internet kunnen zetten om thuis nog eens rustig naar de 
spellen te kunnen kijken.

Bij voldoende belangstelling voor het evalueren van spellen en een aantal 
extra aanmeldingen van vrijwilligers (we hebben reeds 3 aanmeldingen) 
zullen we als bestuur de aanschaf van een dupliceermachine aan de ALV 
voorleggen. Of het alternatief (invoer via de Bridgemates) gaan 
uitproberen.

Het verzoek is het briefje op uw tafel met de paar eenvoudige vragen 
in te vullen en in te leveren.
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